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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till miljö- och klimatminister Per Bolund (MP)

2020/21:3532 Åtgärder för att minska klimat- och hälsoskada från privat 
bruk av dikväveoxid

År 2045 ska Sverige ha nettonollutsläpp. Det kräver resolut och handfast 
handling i närtid för att i första hand förebygga nya utsläpp. Det fordrar en bred 
omställning inom de flesta sektorer och verksamheter. Privat bruk av 
dikväveoxid (lustgas) är inte en stor utsläppskälla i dag, men det är en onödig 
utsläppskälla som med enkla medel kan förebyggas. Även om koldioxid är den 
absolut största och viktigaste utsläppskällan att bekämpa är andra 
växthusgasutsläpp likväl viktiga att förebygga för att klimatmålet ska nås. 
Lustgas är dessutom en aggressiv växthusgas som har en kraftig verkan på 
klimatet räknat per ton. 

Studier har visat att lustgas även kan ha en negativ påverkan på ozonlagret. Det 
har också konstaterats att lustgas kan ha negativ påverkan på människors hälsa 
vid återkommande användning. Att mot bakgrund av detta helt oreglerat tillåta 
försäljning av lustgas för privat bruk i berusningssyfte ter sig aningen 
ogenomtänkt. Andra länder, såsom Danmark och Finland, har båda förbjudit 
försäljning av lustgas för berusningssyfte. 

Jag vill därför fråga miljö- och klimatminister Per Bolund: 

 

Kommer ministern att verka för att nuvarande reglering av privat försäljning av 
lustgas ses över i syfte att minimera klimat- och hälsoriskerna?

………………………………………

Rickard Nordin (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2021-08-27
Besvaras senast
2021-09-10
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


